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Blekinge Östra      

 Älgförvaltningsområde 
     

   

SAMMANTRÄDES PROTOKOLL 

Samrådsmöte älgskötselområden inom ÄFO öst  

    
    2019-12-03

 ___________________________________________________________________________ 

 
  Plats och tid: 
  Tisdagen den 3 december i sockenstugan Fridlevstad 

   
Närvarande: 

Görgen Pettersson (Flykät Äsko), Jonas Nordstrand (Flykät Äsko). 

Hans Hedman (Fridlevstad Äsko), Arne Thörn (Fridlevstad Äsko) 

Krister Magnusson (Snapphanarnas Äsko), Philip Friberg (Snapphanarnas Äsko). 

Jean Ilandersson (Svarthövdens Äsko), Fredrik Evaldsson (Svarthövdens Äsko). 

Lars Dahlberg (Äfo markägare), Elisabet Söderström (Äfo markägare). Robert Pettersson 

(Äfo jägare), Karl-Gustav Wass (Äfo jägare), samt Lars-Börje Nilsson (Äfo jägare). 

 
  

 

 Elisabeth Söderström via mail 
 Ordförande: -------------------------------------------------- 

   Elisabeth Söderström 

 
   

   Lars-Börje Nilsson 
  Sekreterare: --------------------------------------------------  

   Lars-Börje Nilsson 
 

 

   Görgen Pettersson via mail             Kalle Wass via mail 
  Justerande:     ----------------------------------------          ---------------------------------------------- 
   Görgen Pettersson   Kalle Wass 
   

    

    
   
 

       

    §1    

 

Ordförande hälsade välkommen och öppnade mötet.  

 

  § 2 

Elisabeth Söderström valdes som ordförande för mötet och Lars-Börje Nilsson 

valdes som sekreterare.  
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 § 3 

Görgen Pettersson och Karl Gustav Wass valdes som justeringsmän. 

 

 

 

   §4 

Godkännande att kallelsen har skett i behörig ordning 

 

    

 §5 

 Fastställande av dagordning för mötet. 

 

 

 

§6 

Lars Dahlberg pratade om Barkborreskador och dess följder för ev. kommande 

föryngringar av tall. Efterlyste att alla skötselområden tänker igenom en strategi 

för att hjälpa de markägare som ev. planterar tall, att skydda planteringarna för 

älgskador. Flykät menar att de redan har en sådan. 

Februarijakt diskuterades. Delade meningar, men diskussionerna utmynnade i att 

en sådan bör vara fortsatt möjlig. 

 

     

  

   §7 

Elisabeth Söderström presenterade Södras projekt ”Kraftsamling tall”. Balansen 

emellan skog och vilt är en målbild. Skogsstyrelsen har ett parallellt projekt som 

heter ”Mera tall”. Äbin presenterades och diskuterades. Katastrofalt låg 

återbeskogning med tall. Någon mindre ökning av tall kan skönjas. Positivt, men 

inte i närheten av vad det bör vara. Jakttryck på övrigt klövvilt är viktigt. Tar vi 

inte tag i övriga klövvilt, lär inte uppmätta skadenivåer i Äbin, komma att 

förändras nämnvärt!  

 

 

  

  §8 

Kalle Wass presenterade Jägarförbundets projekt ”Rädda älgen”. Målet är 

likartat med Södras och Skogsstyrelsens projekt enligt ovan, om än olika 

kampanjnamn. Mera foder nödvändigt. Utan foder, hjälper det inte att minimera 

älgstammen, skadebilden lär ändå inte drastiskt förändras. Plantering, 

självföryngring, sådd samt anpassade röjningar en väg framåt! 

Mager skogsmark idag återbeskogas endast med 10% tall -borde vara 100% 

Mellanmarker återbeskogas idag med under 5% tall – borde vara 25% enl 

Skogsstyrelsens målsättning.  
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 §9 

Älgobsen presenterades. Reproduktionen är väldigt låg. Lägre än tidigare år. 

Svag tillgång på dubbelkalvar, men de kalvar som fällts har förhållandevis bra 

slaktvikter. 

Flykät kommer att minska sin vuxenavskjutning av hondjur pga den låga 

reproduktionen. Minskning med 10 hondjur. 

Lägre observationer av älg per mantimme än tidigare. 

Framfördes tydliga önskemål om enhetlig rapportering i viltdata av samtliga 

älgskötselområden.  

 

    

  

   §10 

Ny Älgförvaltningsplan för Äfo Öst skall upprättas i vinter/vår. Synpunkter 

efterlystes.  

Vilken nivå på vinterstam bör vi ha? Diskussionen gav, att nivån  på 

vinterstammen bör vara ung. som tidigare. Viktigt är dock att följa utvecklingen 

och vara öppen för ev. revidering under löpande period.  

Önskemål om uppföljningsmöten varje jaktår, en bit in på jaktsäsongen. Kanske 

efter 6 veckor. 

Var noga med att få in alla rapporter i god tid, bl.a. med tanke på ovanstående 

uppföljningsmöten. Utan underlag kan det inte bli några bra beslut. 

 

 

   §11 

Övriga frågor. 

Afrikansk svinpest måste på alla vis bekämpas. Katastrofalt inte minst för 

grisproducenter, om denna skulle etablera sig hos oss. 

 

Elisabeth Söderström framförde önskemål ifrån SÖDRA om kontaktuppgifter 

till styrelsemedlemmar i de olika älgskötselområdena. Uppgift om vem de 

representerar önskades också av SÖDRA. 

 

Synpunkter på olika medias och organisationers slutsatser/rapportering av Äbins 

resultat. Framförs  och kan uppfattas som att det är älgen och endast älgen, som 

står för Äbins skadebild. Minimeras älgen är skadorna borta! Senast raporterades 

i tidningen ATL 3 dec. 2019. Citat: “I Skåne är man sämst på att hantera älgen 

och i Dalarna är man minst dålig. Detta visar data ifrån olika myndigheter som 

ATL har analyserat.” Slut citat. Stora delar av Skåne är tom eller näst därintill, 

på en fast älgstam. Möjligen finns det kanske mera klövvilt än älgen, åtminstone 

i Skåne! 

 

    

  §12 

 Ordförande tackade för visat intresse och förklarade mötet avslutat.  

 


